
Reacties op wolvenbijeenkomst
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in het gebied’
Bron:  RTV  Drenthe

Een
temperamentvolle bijeenkomst vol emoties en zorgen over
de  aanwezigheid  van  de  wolf  in  Zuidwest-Drenthe
gisteravond in het gemeentehuis in Diever. Maar wat
leverde het op?

Hoewel lang niet alle vragen van bezorgde inwoners van
het  wolvengebied  beantwoord  konden  worden,  kijken
betrokkenen positief terug op de avond. De boodschap
die velen hadden, kon worden overgebracht. Met name
zorgen over eigen veiligheid en die van kinderen bleven
hangen.

Lees hieronder de reacties van verschillende aanwezigen
van de wolvenbijeenkomst

Rikus Jager, burgemeester Westerveld
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Burgemeester Jager over de bijeenkomst over de wolf
“Ik vond het indrukwekkend”, zegt burgemeester Rikus Jager.
“Door het stille protest buiten de deur, vond ik het nog
indrukwekkender. Het was aangrijpend, en tegelijkertijd liet
men duidelijk merken dat er angst is in het gebied.”

Voorafgaand sprak Jager mensen buiten het gemeentehuis. “Ik
sprak mensen die hun kinderen niet buiten durven laten spelen
zonder toezicht. Dat betekent dat je je elk moment van de dag
zorgen maakt, omdat hier een dier rondloopt waarvan men vindt
dat het hier niet zou horen. Dat baart mij ook zorgen in de
zin dat het invloed heeft op menselijk gedrag en op prestaties
van kinderen bijvoorbeeld.”

Dat mensen af en toe boos werden tijdens de bijeenkomst, vindt
Jager dan ook logisch. Voor hem maakte de avond andermaal
duidelijk  dat  er  veel  zorgen  zijn.  “We  zullen  met  elkaar
moeten nadenken over wat er aan de hand is en dat zullen we
duidelijk moeten maken in de hogere regionen in Den Haag, maar
ook in Brussel.”

Piet de Brock uit Wateren
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Piet de Brock uit Wateren stelde als eerste een vraag tijdens
de bijeenkomst. Zelf deed hij 500 schapen van de hand. Hij
wilde  vijf  minuten  spreektijd,  kreeg  die  niet  en  liep
emotioneel  richting  het  podium.

“De reden dat ik hiernaartoe ben gegaan is dat er over een
beschermd dier wordt gesproken. In dit geval de wolf. Terwijl
alles wat beschermd wordt, gaat zich op een gegeven moment
tegen ons keren. Je kan alles gaan beschermen, maar zorg er
dan voor dat je een beheersplan hebt. Of je nu vangen moet en
wegsturen, of afschieten. Dat zal mij om het even zijn. Maar
je moet gaan beheren.”

Na afloop staat hij kalm te vertellen dat volgens hem zijn
boodschap  is  overgekomen,  al  wacht  er  binnenkort  nog  een
gesprek met burgemeester Rikus Jager. De Brock complimenteert
de  burgemeester  met  het  luisterend  oor.  “En  ik  hoop  dat
gedeputeerde Jumelet nu gaat laten zien dat ie kloten heeft.”

Désiré Karelse, Bij12

Als adviseur van BIJ12, de organisatie die wolvenschades voor
provincies afhandelt, kreeg Désiré Karelse het flink voor de
kiezen. “Het was een open en eerlijke avond met ruimte voor
emoties. Ik hoop dat er meer begrip is voor iedereen. Er zijn
dilemma’s als het gaat om voor en tegen de wolf zijn en het is
goed dat zorgen geuit worden.”

Dat er soms flink werd ingehakt op zijn organisatie, lijkt hij
wel een beetje gewend. Al blijft hij zich verzetten tegen het
zaaien van twijfel over intenties van BIJ12. “Dat wordt vaker
gedaan,  maar  is  altijd  ongegrond.  Wij  zijn  een
overheidsinstantie en die moet je kunnen vertrouwen. Wij zijn
heel transparant en we zijn bezig alles nog beter inzichtelijk
te maken op onze site. Ik heb ook gezegd dat er zaken in het
verleden niet goed gingen.”

Wat  Karelse  het  meest  bijblijft  zijn  de  zorgen  over  hun
persoonlijke  veiligheid.  “Zorgen  van  dierenhouders  hoor  ik



iedere dag. Maar dat mensen bang zijn als ze in het bos gaan
lopen, is nu ook duidelijk. Daar moeten we ook mee aan de
slag.  Beter  uitleggen  wat  je  moet  doen  als  je  een  wolf
tegenkomt bijvoorbeeld.”

Rena Bosma, Spier

Niet alleen inwoners uit de gemeente Westerveld waren aanwezig
in het gemeentehuis in Diever. Onder de niet-Westervelders
bevond zich Rena Bosma, advocate en paardenhouder uit Spier.
Zij wil dat de provincie ‘ballen toont’ en Europese regels aan
de  laars  lapt.  “Men  is  te  bang  voor  Europese  wet-  en
regelgeving”,  stelt  Bosma.

Volgens haar kijkt Europa vaker weg als er Europese regels
worden  overtreden.  “Er  worden  dagelijks  regels  overtreden
zonder dat er iets gebeurt, kijk maar naar de manier waarop
mensen aan de grenzen worden teruggeduwd.”

Zij ziet op verschillende manieren hoe verschillende wetten en
regels  tegenstrijdigheden  geven.  “Ik  moet  mijn  paarden
beschermen, maar als ik vraag om een grote stal of een twee
meter hoog hek te bouwen, of een stroomaansluiting te krijgen
voor  de  omheining,  mag  dat  niet.”  Ze  stelde  voor  een
proefproces te starten, zodat duidelijk wordt welke regels het
zwaarst wegen. Die van de wet waarin ze haar dieren moet
beschermen of die van de wet die de wolf beschermt.

Jumelet wil met haar doorpraten. “Ik ga altijd in gesprek,
maar ik denk niet dat we er samen uitkomen”, klinkt ze niet
erg  hoopvol.  Haar  bijdrage  kon  overigens  op  luid  applaus
rekenen van de zaal.



Rena Bosma stelt vragen tijdens de wolvenbijeenkomst
Maarten van Meerwijk uit Havelte:

“Wat er gebeurt is gewoon schandelijk. Als je ziet hoeveel
gemoord wordt in vijf weken, is dat gewoon schandelijk. Gewoon
meer dan honderd schapen en nu horen we van Jumelet al twaalf
runderen”, briest Maarten van Meerwijk uit Havelte meteen na
de bijeenkomst. “Dan praat je niet over konijnen, dan praat je
over grote dieren. Dat kan niet. Het loopt volledig uit de
hand.”

Ook tijdens de bijeenkomst werd hij ‘nijdig’, omdat hij klaar
is met alle aangekondigde overlegrondes en vindt dat er nu
actie nodig is. Desondanks vindt hij de avond zinvol en kreeg
hij de indruk dat gemeente en provincie ervan doordrongen zijn
dat er actie nodig is.

“Ik heb een goed gevoel over deze bijeenkomst. Ik denk dat de
mensen die hier in de zaal zaten ook snappen dat ze (Jumelet
en Jager, red.) niet alles in één keer kunnen doen. Ik heb
oprecht het gevoel dat ze goed geluisterd hebben en er ook
werk van gaan maken.”

Edwin van Pelt, Uffelte
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“Er wordt wel geluisterd naar alle verhalen. En er wordt wel
wat mee gedaan, dat denk ik wel”, reageert Edwin van Pelt na
afloop.  Hij  deed  al  zijn  schapen  al  eerder  weg  na  een
wolvenaanval. Volgens hem neemt Jumelet de zorgen uit de zaal
serieus.

Voor  Van  Pelt  lijkt  nieuw  beleid  te  laat.  Hij  ziet  geen
toekomst meer als schaaphouder. “Op 19 augustus heb ik een
aanval gehad van de wolf. Dat heeft geresulteerd in zeven dode
schapen. Als je dat ziet, dan zakt de moed je in de schoenen.
Je moet het zo zien: een mens verliest een dierbare, dat zijn
dan  kinderen  of  andere  familieleden.  Dit  verlies  van  de
schapen voelt voor mij als verlies van dierbaren.”

Mieke Wachters, Wateren

Na de bijeenkomst staat een groepje paardenhouders uit Wateren
na te praten. Allemaal zijn ze positief over de bijeenkomst.
“Er is geluisterd naar de emoties”, zegt Mieke Wachters, die
bij het groepje staat. “Je zag ook de emotie bij Jager en
Jumelet. En ik heb het idee dat ze de geluiden serieus nemen.”

Voor  Wachters  speelt  vooral  het  menselijke  leed  een
belangrijke rol. “Je krijgt straks ook mensen met trauma’s.
Paarden  zijn  een  soort  gezinslid,  en  als  die  aangevallen
worden dan heeft dat impact.”

Ook verminderd leefgenot doet volgens Wachters het nodige met
mensen. “In Drenthe kon je altijd naar buiten, de natuur in.
Dat is nu anders, nu ga je gespannen naar het bos.”
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Reactie aanwezigen op wolvenbijeenkomst
Henk Jumelet, gedeputeerde Drenthe

“Het  was  een  drukke  avond  met  heel  veel  vragen”,  blikt
gedeputeerde Henk Jumelet terug. Het gros van de vragen moest
hij  beantwoorden.  “Er  waren  veel  mensen,  ook  online.  Ik
begreep dat er achthonderd mensen hebben meegekeken en dat zij
veel vragen hebben ingestuurd. Het was een avond die wat mij
betreft heel constructief was.”

Vooraf was duidelijk dat er geen toezeggingen konden worden
gedaan. Het was een informatieavond, met ruimte voor het uiten
van zorgen en het stellen van vragen. “Dan hoop je dat je de
vragen kunt beantwoorden, in grote mate is dat ook gebeurd. Al
blijven  er  natuurlijk  vragen  openstaan.  Veel  vragen  zijn
gesteld, er komt sowieso een vervolg op een of andere manier.”

De gedeputeerde zegt energie te krijgen van zo’n avond, ook al
zijn de verhalen soms schrijnend. “Ik hoorde mensen zeggen:
‘Het gaat niet om het geld.’ Schade krijgen ze vergoed, voor
een deel. Maar het gaat vooral om de emotionele schade, en dat
komt wel binnen”, vertelt Jumelet.
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“Die verhalen heb ik wel eerder gehoord, maar vanavond komt
het allemaal bij elkaar. Daar moet je wat mee; ik kan de zorg
en angst niet wegnemen, maar door informatie te geven en ze
serieus te nemen denk ik dat we hebben laten zien dat we er
zijn voor elkaar en voor de inwoners van Westerveld.”

 
Henk Jumelet over de wolvenbijeenkomst
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